
Výbor pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
16.4.2024 

  
XI. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP (dále jen „Výbor“) se uskutečnilo od 14.15 
hod. v místnosti 246 na Nové radnici, 2. patře (Mariánské náměstí 2/2, Praha 1). Jednání řídil 
předseda Výboru Jiří Brůžek. 
 
Přítomní členové/ky Výboru: 
Jiří Brůžek 
Mgr. Jan Čižinský 
RNDr. Marcela Plesníková 
Mgr. Jana Štrosová 
Lucie Kubesa 
Prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 
MgA. Irena Pohl Houkalová 
Ilona Pavelková 
Bc. Jan Kolář 
  
Omluveni: 
Ing. Jana Komrsková 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
 
Hosté: 
Martin Šubrt 
Alena Melzerová 
Mgr. Lenka Němcová – ředitelka odboru SML 
pan Vlasák 
radní Antonín Klecanda 
Kristýna Kopecká 
 
Tajemnice: 
Michaela Šarochová, sekretářka dlouhodobě uvolněného člena ZHMP Jiřího Brůžka 
  
Program: 

1. Zahájení 11. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
2. Volba ověřovatele zápisu 
3. Schválení programu 10. zasedání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
4. Schválení zápisu z 10. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 

12.3.2024 
5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 7.-10. jednání 
6. Stížnosti na školská zařízení zřizovaná HMP 
7. Tisky, které mají být projednány na dubnovém zasedání ZHMP 
8. ROPID – tarify PID Praha vs. Středočeský kraj 
9. Různé a diskuse 

 
1. Zahájení 11. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
Jednání zahájil úvodním slovem předseda Výboru Jiří Brůžek ve 14:15 hodin.   
Přítomno bylo 7 členů. Výbor byl usnášeníschopný. 
 
2. Volba ověřovatele zápisu 
Pan předseda zahájil diskusi a navrhl jako ověřovatelku paní MgA. Irenu Pohl Houkalovou. 
Pan předseda uzavřel diskusi a zahájil hlasování 
Ověřovatelem zápisu byla zvolena: MgA. Irena Pohl Houkalová 
 



Hlasování:  
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Návrh byl schválen. 
  
3. Schválení programu 10. zasedání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 
Pan předseda otevřel diskusi k programu. Pan předseda uzavřel diskusi a zahájil hlasování. 
  
Hlasování: 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Program byl schválen. 
  
4. Schválení zápisu z 10. jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP ze dne 
12.3.2024 
Pan předseda otevřel diskusi k zápisu ze dne 12.3.2024. Pan předseda uzavřel diskusi a 
zahájil hlasování 
  
Hlasování: 
PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Zápis byl schválen. 
  
5. Souhrnná informace o tiscích schválených RHMP na svém 7.-10. jednání 
Pan předseda otevřel diskusi k tomuto bodu a předal slovo paní ředitelce Němcové.  
Paní ředitelka Němcová dodává, že k tomuto bodu nic nemá, ale pak má dva body do bodu 
Různé, a to dva tisky, z nichž jeden je na podporu grantů v celoměstské podpory vzdělávání 
a kus z těchto projektů půjde do ZHMP. Bylo podáno 215 projektů za 26,5 milionů korun a 
podpora bude poskytnuta v hodnotě 13 milionů korun. Druhý tisk do ZHMP nepůjde. Odbor 
SML centrálně stanovil nové výše úplaty ve školních družinách a školkách a ty platby budou 
centrální, takže se tak bude platit ve všech školských zařízeních. 
Paní místostarostka se ptá na informace ohledně grantů, které půjdou do ZHMP. 
Paní ředitelka jí odpovídá, že se to týká grantů, které jdou cizím zařízením a jsou od milionu 
korun výše a pak ty, co jsou určené městským částem. 
Pan předseda uzavřel diskusi k tomuto bodu a zahájil hlasování.  
  
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
7-0-0 
  
Výbor bere na vědomí tisky schválené Radou hlavního města Prahy. 
  
6. Stížnosti na školy zřizované HMP 
Pan předseda otevřel diskusi k tomuto bodu. Pan předseda uzavřel diskusi k tomuto bodu a 
zahájil hlasování.  
Paní ředitelka Němcová popsala stížnost na Smíchovskou střední školu a gymnázium, a to 
vůči řediteli. Stížnost byla ve 4 bodech a ČŠI to vyhodnotila ve dvou případech jako důvodné 
a ve dvou jako nedůvodné. V důvodných bodech byla stížnost na postup ředitele při 
personálním zajištění výuky anglického jazyka a odborných předmětů ve školním roce 
2023/2024. Žáci si stěžovali, že je vyučují jiní žáci a ne učitelé.  
Pan předseda dodává, že ČŠI neměla nic proti obsahu a kvalitě výuky, ale namítala, že není 
kvalifikovaný personál. 



Paní ředitelka dodává, že to je ovšem porušení právních předpisů. Poté dodává, že druhá 
oprávněná stížnost je stížnost na nesprávnou organizaci vzdělávání v době pořádání 
rozšiřujících vzdělávacích akcích ve školním roce 2023/2024, kdy se mimo jiné uvádí, že se 
bez náhrady ruší výuka z důvodu konání nejrůznějších akcí, které bývají připraveny. Nicméně 
už se nekontroluje, jestli se zúčastní všichni žáci.  
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Výbor bere projednané stížnosti na školská zařízení zřizovaná hlavním městem Prahou na 
vědomí. 
 
7. Tisky, které mají být projednány na dubnovém zasedání ZHMP 
Pan předseda otevřel diskusi k tomuto bodu. Seznam tisků, které mají být předloženy na 
dubnovém jednání ZHMP je Z-12114, Z-12123, Z-12170, R-50774 a R-51115. 
Předává slovo paní ředitelce. 
Paní ředitelka představila tisky, které dostane ke schválení ZHMP. Jedná se o zřizovací listiny 
a dotace na zajištění výuky lidí s OMJ. Pak to jsou výše zmíněné granty na podporu vzdělávání 
a granty na provoz polytechnických hnízd na Praze 13.  
Paní místostarostka Plesníková se ptá na tisk k Pergamence. 
Paní ředitelka sděluje podrobnosti k nákupu budovy na adrese U Pergamenky, který má sloužit 
pro školu a v pondělí jej schválila RHMP. 
Pan profesor se ptal na školní kuchyni. 
Paní ředitelka mu odpovídá, že provoz i vybudování vyjde draze, takže kuchyně nebude, bude 
pouze výdejna.  
Paní místostarostka Plesníková konstatuje, že tam bude asi problém i s tělocvičnami. 
Paní ředitelka dodává, že HMP kapacity škol nestačí a potřebují cokoli na dobudování dalších 
kapacit.  
Pan předseda Brůžek odpovídá, že to navazuje na minulou prezentaci demografie a tam je 
uvedeno, že je potřeba 12 tisíc míst do roku 2050. A jestli je správná cesta kupovat budovy, 
že by se mohlo budovat kapacity v okrajových částech ve větších školách. 
Paní ředitelka dodává, že je potřeba oboje. 
Pan Brůžek odpovídá na podnět pana profesora, že nejsou pozemky na školy, ale pan 
předseda vysvětluje, že jich je hodně. 
Pan předseda ukončil diskusi a zahájil hlasování. 
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
7-0-0 
 
Výbor doporučuje tisky Z-12114, Z-12123, Z-12170, R-50774, Z-11896 a R-51115 ke 
schválení Zastupitelstvem hlavního města Prahy. 
 
8. ROPID – tarify PID Praha vs. Středočeský kraj 
 
Pan předseda předal slovo panu Šubrtovi z ROPIDu. Pan Šubrt odprezentoval prezentaci na 
téma cenového rozpětí tarifů PID a rozdíly v cenách přepravy v Praze a Středních Čechách.  
Pan předseda otevřel diskusi.  
Pan předseda se ptá na pásma PID, co by stalo, kdyby se zrušilo zvýhodnění pro pražská 4 
pásma.  
Pan Šubrt mu řekl, že to se samozřejmě může stát, ale pro dojíždějící Středočechy by se cena 
za přepravu stala nevýhodná a jezdili by auty.  



Pan předseda se ještě doptává na dotace od státu, protože HMP nedostává dotace na 
přepravu od státu. 
Pan Šubrt odpovídá, že stát proplácí slevy důchodcům a studentům, ale nevztahují se na 
HMD, takže pokud Praha dává slevy, tak to dělá z vlastního rozpočtu, tak od státu nic 
nedostane, maximálně 1 % kompenzace se dostane na železniční dopravu.  
Pan předseda se ještě ptá na typické chování Středočecha ve své dopravě. 
Pan Šubrt mu odpovídá, že úplný charakter nemají. Ale na dojezd do města je ten podíl 23 % 
dojezdu MHD a 77 % dojezdu individuální automobilové dopravy. Ale také konstatuje, že se 
počet spojů i tak nadále zvyšuje. Počet lidí dojíždějících do Prahy autem nijak výrazně neklesá. 
A že je potřeba zajistit vývoj, aby se ten poměr dostal na 50:50. 
Pan starosta Čižinský se ptá, jestli zazněl nějaký návrh, nebo to byla pouze informace. 
Pan Šubrt mu odpovídá, že se jedná pouze o informace. 
Paní Pohl Houkalová dodává, že zaznívá, že má Praha lepší školy, než Středočeský kraj, ale 
není to pravda. A ptá se, jaké jsou možnosti motivace Pražanů pro to, aby dojížděli do SčK. 
Pan předseda odpovídá, že co do kvality výuky není Středočeský kraj špatný, ale struktura 
vzdělávání pokulhává. Mezitím, co Praha přišla s navýšeným čtyřletým všeobecným 
vzděláváním, tak Středočeský kraj má stále spoustu pouze učebních oborů, o které není 
takový zájem. A ptá se na výsledky přijímaček. 
Paní ředitelka odpovídá, že duplicity přijímaček jsou vyřešeny.  
Pan předseda říká, že z kapacity 8000 Kč, tak z toho 3500 pražských dětí bude muset do SčK 
dojíždět, protože Praha nemá další kapacity a ty, co měla pro pražské děti, obsadily děti ze 
středních Čech. 
Pan Šubrt konstatuje, že vzniká i problém s dopravou dětí do škol, protože neexistuje 
spádovost a do škol v jiné části SčK neexistují spoje.  
Pan profesor Seidl říká, že toto právě řeší internáty. 
Pan starosta Čižinský se ptá, jestli bude příští rok situace jiná a jestli má pan předseda další 
informace o změně v SčK. 
Pan předseda dodává, že pan radní Vácha pracuje na rozšíření kapacit ve Středočeském kraji, 
ale v různorodosti oborů mají dluh a momentálně pracují na rozšíření. 
Paní Pohl Houkalová říká, že děti z Prahy 6 mohou dojíždět třeba do Kralup nad Vltavou.  
Pan předseda dodává, že míst je dostatek, ale v průběhu času se stalo, že místo 20 % 
středočeských dětí bude do Prahy dojíždět třeba 50 % dětí. A že zrovna v Kralupech se sice 
otevřela jedna třída navíc, ale byly by potřeba třeba 4 třídy. A chybí průmyslovky, zdravotnické 
obory a podobně.  
Pan starosta Čižinský říká, že se to musíme snažit vyřešit, ale že se kolem toho pouze 
lamentuje. 
Pan předseda dodává, že o tomto nepolemizuje.  
 
15:15 přichází pan Starosta Čižinský. 
 
Hlasování: 
PRO-PROTI-ZDRŽEL SE 
6-2-0 
 
Výbor bere na vědomí informace o přepravních tarifech PID na vědomí. 
 
15:30 odchází prof. Seidl. 
 
9. Různé a diskuse 
 
Pan předseda otevřel diskusi. 
Pan starosta Čižinský se ptá na postup odkupu dalších tří školských budov. 
Pan radní Klecanda mu odpovídá, že se hledá nějaké prolnutí mezi vlastníky a výkupními 
cenami.  



Poté se pan starosta Čižinský se ptá na nějaké nové informace ohledně přijímacích zkoušek. 
Paní ředitelka mu odpovídá, že výsledky opravdu budou až 15. května 2024. 
Pan radní Klecanda říká, že Cermat ty výsledky sice umí vytáhnout, ale asi nechce.  
Pan starosta Čižinský se ptá, jestli může přijatý žák odmítnout nastoupit na školu. 
Paní ředitelka mu vysvětluje proces odmítnutí, že žák pak vypadává z celého kola přijímaček 
a čeká na vypsání druhých a třetích kol. Navíc říká, že velký převis je pouze na šestiletých 
gymnáziích.  
 
Pan předseda vyzval přítomné, jestli mají ještě nějaký dotaz, ale nikdo se již nepřihlásil. Pan 
předseda ukončil jednání Výboru pro výchovu a vzdělávání v 15:40 hodin. 

 
 
 
 

 …………………………………………………  

Jiří Brůžek, předseda Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP  

 
 
 
 
 

…………………………………………………  
MgA. Irena Pohl Houkalová 

ověřovatelka zápisu 

  

Zapsala: Michaela Šarochová, tajemnice Výboru pro výchovu a vzdělávání ZHMP 

  

 


